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 Närvarande  

Lars Nordlander 
Pernilla Jansson 
Jeanette Lövqvist 
Marie Gunnarsson 
Johan Holm 
Yvonne Jonsson 
Sara Forsmark 
Ella Svender 
Molly Hansson 
Victor Göthesson 
Jenny Pettersson-Strömberg 
Stefan Fleig 

Personalchef/ordförande 
HR-strateg/sekreterare 
Områdeschef/organisatorisk och social arbetsmiljö 
Arbetsmiljösamordnare/fysisk arbetsmiljö 
Saco-S 
ST 
Seko 
Umeå Medicinska Studentkår 
Umeå Studentkår 
Umeå Naturvetar- och teknologkår 
Huvudarbetsmiljöombud 
Huvudarbetsmiljöombud 

 

Nr Ärende  

A Upplysning och utbildning 
rörande arbetsmiljön 

Jeanette Lövqvist informerar om att Falck blir ny 
leverantör av företagshälsovård från och med 1 januari 
2024. Falck har mottagning Öst på stan och kommer 
att kunna erbjuda samma tjänster som Feelgood 
tidigare har levererat.  
Insatser, ärenden och samtal som har påbörjats under 
hösten 2023 kan under en övergångsperiod fortsätta 
under våren 2024, dock längst tom 240630. 
Falck erbjuder en tjänsteportal både för chefer och 
medarbetare. 
Falck kommer att bjuda in till digitala 
informationsträffar den 5 december, 14 december, 20 
december och 17 januari. En träff kommer att spelas 
in. Inbjudna är chefer, HR, hamo, amo och fackliga 
representanter. 
Studenter som gör verksamhetsförlagd utbildning på 
andra orter än Umeå kommer att kunna få stöd hos 
Falck i stället för Studenthälsan i Umeå. 
I samband med implementeringen kommer 
bemanningen på Personalenheten att utökas tillfälligt. 
 
ST efterfrågar universitetets hållbarhetsarbete 
gällande klimat och Agenda 2030. ST önskar en 
uppföljning av aktiviteter perioden 2021-2023. 
Lisa Redin inbjuds till arbetsmiljökommittén för att 
informera om det.  

B Rapport från Studiesociala 
samverkansgruppen samt 
övriga studentrelaterade 
arbetsmiljöfrågor 

Victor Göthesson och Molly Hansson informerar om 
god uppslutning vid utbildning för 
studerandearbetsmiljöombuden (samo). Ella Svender 
beskriver svårigheter att rekrytera samo för 
medicinska studentkåren.  
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SAMO generellt har svårigheter att på ett enkelt sätt 
samverka med institutioner. 
 
Lars Nordlander informerar om att LSG är det 
naturliga forumet för samverkan där samos ska bjudas 
in.  

C 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
D 
 
 
26 
 
 
 
 
27 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Planerade aktiviteter och 
information från 
arbetsmiljösamordnare 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kortfattad information 
från verksamheten 
 
Planering av nya eller 
ändrade lokaler;  
Cecilia Franzén, 
Lokalförsörjningsenheten 
 
Organisering av 
arbetsmiljö- och lika 
villkorsarbetet; 
Jeanette Lövkvist 
 
 
 
 
 
 

Marie Gunnarsson informerar om ett projekt, där en 
enkät har gått ut till prefekter/chefer, 
huvudarbetsmiljöombud samt 
huvudstuderandearbetsmiljöombud gällande 
brandsäkerheten på campus.  
Universitetets verksamheter i Region Västerbottens 
lokaler hanteras separat.  
 
Marie svarar på frågor från föregående möte: 

- I de flesta större lokaler finns automatisk 
reglering som ökar ventilationen på kvällstid 
vid behov. Vid behov av ökning i specifik lokal 
eller vid felanmälan ska fastighetsägaren 
kontaktas.  

- Under 2024 ser Lokalförsörjningsenheten över 
möjligheten att skapa en 
universitetsgemensamutbildning i 
laboratoriesäkerhet. 

- Vilka statistikparametrar som kan presenteras 
från IA-systemet ses över, men kommer att 
fortsätta presenteras vid arbetsmiljö- och lika 
villkorskommittén två gånger per år. 

- Universitetet för löpande dialoger med Umeå 
kommun och entreprenörer för att bidra till 
byggande av fler studentlägenheter. 

 
Frågan skjuts fram till nästa möte. 
 
 
Cecilia Franzén informerar enligt bilaga 26.  
Cecilia informerar via mejl att studentsamverkan vid 
byggprojekt sker med utsedd representant via 
studentkårerna. 
 
Under hösten har, i dialog med de fackliga 
organisationerna och verksamheten, ett förslag på en 
ny arbetsmiljö- och lika villkors organisation tagits 
fram. Förslaget innebär att Arbetsmiljökommittén och 
Rådet för lika villkor slås samman till Arbetsmiljö- och 
lika villkorskommittén (ALV-kommittén).  
Förslaget innebär också att två av arbetsmiljö och lika 
villkorskommitténs sammanträden kommer att 
utformas som strategimöten. Vid dessa tillfällen deltar 
även rektor och en representant per fakultetsledning 
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29 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Säkerhetsmodul IA; 
Jacob Eriksson, 
Lokalförsörjningsenheten 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Behörigheter IA; 
Linda Johnson, 
Personalenheten och 
Marie Gunnarsson, 
Lokalförsörjningsenheten 
 

ordförandena för samordningsgrupperna hållbart 
arbetsliv och hållbart studieliv. 
Syftet med strategimötena är att följa upp och utveckla 
arbetsmiljö- och likavillkors arbetet dels ur ett 
arbetsgivarperspektiv, dels ur ett 
utbildningsanordnarperspektiv.  
Den nya arbetsmiljö- och lika villkorsorganisationen 
föreslås börja gälla från och med 1 januari 2024. 
 
Då förslaget på ny arbetsmiljö- och lika 
villkorsorganisation påverkar samverkansavtalet har 
ett möte med de fackliga organisationerna genomförts. 
Förslag på ny skrivning är under framtagande och 
avtalet, främst dess bilagor, kommer att revideras i 
samband med att beslut om ny organisation börjar att 
gälla. 
Förslaget har skickats på remiss till kanslier, 
huvudarbetsmiljöombud, fackliga organisationer och 
studentkårer.  
 
Jacob Eriksson informerar om införande av en ny 
modul till IA för att följa säkerhetsfrågor på Umeå 
universitet enligt bilaga 28. 
Modulen bygger på samma grund som tillbud och 
olyckor. Införande av säkerhetsmodulen i IA kommer 
dock inte ske förrän en förvaltningsorganisation av IA i 
dess nuvarande form har fastställts. Målsättningen är 
att säkerhetsmodulen kan genomföras under 2024. 
Löpande utvärdering kommer att ske under 
implementeringen av modulen. Information gällande 
rapportering av hat, hot och våld och länk till IA 
kommer att finnas på Aurora under ”Om något 
händer”. 
 
Ella Svender efterfrågar hur studenter ska rapportera 
in i IA under ”Anställningsenhet”.  
Marie Gunnarsson informerar om att studenter skriver 
in institutionen där studenten läser sitt program. 
Marie föreslår en informationsruta i IA-systemet som 
förtydligar detta. 
 
Saco-S belyser utmaningen med flera 
inrapporteringssystem och vikten av tydlig 
information. 
 
Linda Johnson och Marie Gunnarsson informerar om 
behörigheter till IA-systemet. Arbetsgivarföreträdare 
har under våren diskuterat behörigheter tillsammans 
med representanter från de fackliga organisationerna 
och huvudarbetsmiljöombuden (hamo).  
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Medarbetarenkäten 2024; 
Pernilla Jansson, 
Personalenheten 
 
 
 

Hamo har behörighet att se och kunna hantera alla 
ärenden i IA-systemet. Arbetsgivaren anser däremot 
inte att de fackliga representanterna ska ha den 
behörigheten.  
Beslutet grundar sig på att arbetsmiljöombuden (amo) 
har en aktiv roll i processen vid tillbud och olyckor i 
enlighet med Arbetsmiljölagen och att amo företräder 
alla medarbetare. Hamo finns som stöd till samtliga 
amo, och har även en aktiv roll som amo vid 
institutioner och enheter som saknar amo.  
De fackliga representanterna har inte en aktiv roll i 
processen och företräder sina enskilda medlemmar. 
Alla medarbetare är inte fackligt anslutna. Om en 
medlem önskar stöd i ett ärende från sin fackliga 
representant har medlemmen möjlighet att dela sina 
uppgifter i IA-systemet med den fackliga 
representanten.  
Amo och studerandearbetsmiljöombuden har fått 
utbildning och information gällande IA.  
 
Marie Gunnarsson informerar om att de fackliga 
representanterna, liksom tidigare, kommer att få ta del 
av statistik två gånger per år vid arbetsmiljö- och lika 
villkorskommitténs möten.  
 
Saco-S och ST ifrågasätter beslutet och önskar lyfta 
frågan till CSG. ST framför argumentet att IA är ett 
verktyg som är avropat partsgemensamt och därför bör 
fackliga representanter ha tillgång till all information 
gällande tillbud och olyckor. 
 
Stefan Fleig lyfter behovet av mer utbildning i IA-
systemet då det finns en osäkerhet bland AMO hur de 
ska arbeta i systemet. 
 
Lars Nordlander diskuterar vikten av en 
förvaltningsplan för IA-systemet och behovet av att 
utse en person som har ett övergripande ansvar för 
systemet. 
 
Pernilla Jansson informerar om medarbetarenkäten 
2024 enligt bilaga 30. Förslag på frågebatteri har 
skickats på remiss och förslag på ändringar har 
inkommit. Frågebatteriet planeras för samverkan vid 
CSG 28 november. 
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Justeras Vid protokollet 

Lars Nordlander, ordförande 
Johan Holm, Saco-S 
Yvonne Jonsson, ST 
Sara Forsmark, Seko 

Pernilla Jansson 
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